
Politika, 22. jul 2007. godine 
 
Intervju sa ambasadorom Hans Ola Urstadom, šefom Misije OEBS u 
Srbiji 
 

Situacija sa zagađenjem je alarmantna 
 
Dva najveća ekološka problema u Srbiji jesu otpadne vode i odlaganje 
čvrstog materijala, kaže ambassador Hans Ola Ursta, šef Misije OEBS u 
Srbiji. 
 
Da bi završila pripreme za priključenje Evropskoj uniji, Srbija u oblasti životne 
sredine mora da uskladi 20,000 stranica domaćeg zakonodavstva.  
 
Ambasador Hans Ola Urstad, šef Misije OEBS u Srbiji, kaže da je članstvo u 
Evropskoj uniji jasan cilj Vlade Republike Srbije, a po njegovom mišljenju, očigledno  
je da je usaglašavanje ovih zakona jedini način da se stigne do tog cilja. “Ne vidim da 
postoji način da se to zaobiđe,” rekao je Urstad.  
 
Politika: Koliko je Srbiji potrebno za dostizanje standarda EU u oblasti životne 
sredine? 
 
- Sve zavisi od toga koliko su političari spremni da zasuču rukave kako bi poboljšali 
situaciju u ovom sektoru. Ne mogu da dajem nikakve precizne prognoze, ali bi u roku 
od 10 godina definitivno ovo trebalo da se desi,  nadam se i pre – kaže Urstad. 
 
Pored svih obaveza koje naša zemlja treba da ispuni u procesu približavanja 
Evropskoj uniji, potrebno je prilagoditi zakonodavstvo u oblasti ambalažnog otpada. 
Dva zakona iz oblasti upravljanja otpadom čekaju da budu usvojeni u parlamentu. 
Jedan od njih se konkretno odnosi na recikliranje otpadnih materijala kao što je 
plastika. 
 
- Ja mnogo putujem po Srbiji i strašno je kad vidim koliko otpada završi u prirodi, na 
bespravno podignutim deponijama, ili opštinskim deponijama izuzetno niskog 
standarda. 
 
Politika: Koja su rešenja pronašle evropske zemlje u oblasti odlaganja ambalažnog 
otpada i koji bi model bio najpogodniji za primenu u Srbiji? 
 
- Različite zemlje su odabrale različite pristupe. Ja nisam pravni stručnjak za ova 
pitanja, ali je poenta da određeni minimalni standardi moraju da budu dostignuti bez 
obzira na to koji se pristup odabere. Po mom mišljenju, standarde u ovoj oblasti bi 
trebalo postaviti na veoma visok nivo. Konačno, ovo sve ima veze sa budućnošću i sa 
tim kakvu životnu sredinu će naredne generacije imati. 
 
Na pitanje kakva je trenutno situacija po pitanju ambalažnog otpada u Srbiji, 
ambassador Urstad kratko odgovara: Loša i tužna.  
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On je imao priliku da obiđe mnoge predele u Srbiji i kaže da naša zemlja ne može da 
se pohvali čistoćom. 
 
- Sitaucija sa zagađenjem čvrstim otpadom je alarmantna, i to je velika šteta, jer Srbija 
ima tako divnu prirodu. Svest o zaštiti životne sredine treba da se izgrađuje stalno i 
uporno, od obdaništa kroz čitav školski sistem. Tako će mladi podučavati odrasle. Na 
tome se mora raditi od detinjstva. Otpad se mora klasifikovati i tretirati onoliko koliko 
je to moguće. 
 
Opštine moraju preuzeti mnogo veću odgovornost za odgovarajući tretman otpada, 
kao i za obezbeđivanje sistema kojima se tretira otpad. Stepen zagađenja vazduha se 
mora drastično smanjiti, naročito čišćenjem sistema za sagorevanje lignita. Zakoni i 
propisi iz oblasti zagađenja voda moraju biti doneseni, kao i oštre kazne za one koji 
krše zakon i pravila – kaže ambassador i napominje da su dva najveća ekološka 
problema u Srbiji – tretiranje čvrstog otpada i otpadnih voda. 
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